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SLOVO STAROSTY

Vážení spoluobčané,
polovina roku 2022 je za námi a s tím nastává čas 

bozkovského poutního víkendu. Obec Bozkov ve spolu‐
práci s místními spolky, podnikateli a dobrovolníky pro 
Vás v rámci projektu českopolské spolupráce připravili 
bohatý pouťový program, který je prezentován v další 
části Bozkováčku.

V průběhu začátku roku se událo mnoho věcí na svě‐
tové politické scéně, které vedly ke změně postojů 
a vnímání rozhodování i na malých obcích, jako je ta 
naše. S končící covidovou pandemií, ruku v ruce se za‐
čínající válkou na Ukrajině, se umocnil inflační tlak a 
s tím spojené plánování investičních akcí. Obec v le‐
tošním roce chystá zbudovat průzkumné vrty v části ob‐
ce Podbozkov a druhý doplňkový v Bozkově, doplnit 
asfaltový kryt cesty „Dálnice“ až na kopec ke stávající‐
mu hnojišti místního Agrocentra a začít s přípravou pří‐
jezdů ke stavebním parcelám, které v minulém období 
prodala. Chtěli bychom ještě letos umístit a vyměnit 
několik lamp veřejného osvětlení a v případě úspěšné 
žádosti o dotaci dovybavit obec v rámci projektu mik‐
roregionu o akustickou techniku, stan a sedací sety 
na podporu spolkové činnosti.

Projekčně je připravena rekonstrukce lávky přes Ka‐
menici a probíhá stavební řízení, jakož to i na zbu‐
dování kanalizace v části obce podél cesty k jeskyním. 
Chtěli bychom pokračovat v projektování přístavby 
hasičárny, připravit projekt na dobudování zázemí 
hasičského hřiště. To jsou věci dlouhodobější perspek‐
tivy.

Rozjely se nám také některé kulturní a sportovní ak‐
ce a za to bych chtěl poděkovat všem pořadatelům. 
Hasiči uspořádali bál pro děti, proběhl koncert skupiny 
Harlej, pálení čarodějnic, dětský den na hřišti a kavárna 
Kostka připravila sobotu pod názvem „Festiválek chutě 
a svět“. Proběhla dětská hasičská soutěž, dorostencům 
a dorostenkám se dařilo na krajském kole v hasičském 
sportu, podařilo se zlepšit výsledky fotbalovým druž‐
stvům, daří se i cvičitelkám s dětským cvičením malých 
sokolů. Těm dokonce připravují jejich cvičitelky tý‐
denní sportovní tábor o prázdninách. Za tuto spolkovou 
činnost, kterou vedou zkušení organizátoři a trenéři, 
připravují dobrovolníci ve spolupráci s místními podni‐
kateli, chválím vždycky velmi rád, takže i tentokrát. 

Samozřejmě je i na co poukázat. Každý článek se 
věnujeme odpadům z domácnosti. Zde bych snad jenom 
vyzdvihl poměrně nekonfliktní přechod na nové svo‐
zové podmínky, poděkoval Vám za vstřícnost s vypl‐
ňováním nových žádostí a určení velikostí svozových 
nádob k Vašim objektům. Poprosil bych jenom krátce 
o to, abychom se společně zamysleli nad předáváním 

a odevzdáváním tříděného odpadu. Jestli ho odevzdává‐
me na správné místo a také ve správný čas. Tak, aby 
s tím nikdo další už nemusel mít starosti.

Obec Bozkov se stane plátcem daně z přidané 
hodnoty, a proto nás čekají nové věci týkající se hlavně 
účtování. Proto obec přistoupila k mimořádnému odečtu 
vodoměrů. Zde musím rovněž vyslovit pochvalu 
převážné většině z Vás za rychlou reakci na výzvu 
a vstřícný postoj k dané situaci.

Čeká nás letní sezóna a s tím spojená problematika 
s turistickým ruchem v naší obci. Doufáme, že přispěje‐
te svým postojem a chováním k hladkému průběhu. 
Předpokládám, že problémy, které toto období přináší, 
což je pohyb aut v obci, parkování, se nám společnými 
silami podaří řešit a to případně i radou a jistou schoví‐
vavostí k turistům. 

V posledních dnech se zde opět objevili sběrači kovů 
a podomní prodejci. Proto bych chtěl upozornit na to, 
abychom byli bdělí a vnímali věci kolem sebe. Neu‐
zavírali se jenom pro sebe. Skoro každý máme v kapse 
mobil s foťákem, tak pokud se Vám na chování cizích 
lidí něco nezdá, vyfoťte třeba registrační značku, nebo 
si ji zapamatujte, mnohdy to velmi dobře poslouží 
k identifikaci pachatele. V případě podomního prodeje 
se nebojte občas proškolit Vaše rodiče a prarodiče o zá‐
sadách, které platí už roky, ale chyby se neustále opaku‐
jí. Stačí jim říct, ať do obydlí nikoho cizího nepouští 
a nic nepodepisují. 

Blíží se konec školního roku, tak bych chtěl 
popřát všem školákům hezké vysvědčení a krásné slunné 
prázdniny. Dospělákům hezkou dovolenou plnou zážitků 
a všem dohromady šťastné návraty do Bozkova.

Stanislav Doubek, starosta
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ZPRÁVIČKY ZE ZŠ A MŠ BOZKOV

Od posledního čísla Bozkováčku se ve škole událo 
mnoho nového. Konečně jsme mohli pořádat v základní 
i mateřské škole různé aktivity, které nešlo v době covi‐
dové absolvovat. 

Od prvního ledna tohoto roku se vrátila do mateřské 
školy z rodičovské dovolené paní učitelka Klára Vod‐
seďálková. Paní učitelka Martina Urbánková přestoupi‐
la do mateřské školy v Chuchelně. 

V lednu jsme v rámci projektových dnů navštívili 
Oblastní galerii v Liberci. Seznámili jsme se s galerií, 
její funkcí, jak se v galerii chovat a co od ní můžeme 
očekávat. Dětem i žákům se pobyt velmi líbil. 

V únoru nás pak navštívil kouzelník Waldini. Před‐
vedl krásná kouzla a triky. Měl i mnoho asistentů z řad 
dětí i žáků. 

Od ledna proběhl dlouho očekávaný a covidem 
odkládaný plavecký výcvik v Jilemnici. Nedokončená 
rekonstrukce se bohužel dotkla dětí v mateřské škole. 
Mohly tak absolvovat v bazénu pouze část výcviku. 
Hodiny mimo plavání využily k návštěvě solné jeskyně.

V březnu si děti v mateřské škole užily karneval. 
Děti i žáci v rámci projektového dne navštívili Mobilní 
planetárium ve škole, které bylo postaveno v tělocvičně 
základní školy. Žáci se dozvěděli zajímavosti o vesmíru 
a děti informace ze života stromů. 

Předškoláci si také vyzkoušeli, jaké je to být ško‐
lákem. Navštívili I. třídu základní školy, kde společně 
se svými budoucími spolužáky strávili téměř celou do‐

polední výuku při společných aktivitách. 
Naši mateřskou školu také navštívili pracovníci 

z firmy Prima Vizus, kteří provádí měření zraku u dětí. 
Děti díky způsobu měření vnímají vyšetření jako hru. 

Ani v dubnu jsme nezaháleli. Na začátku dubna jsme 
spustili nové webové stránky školy.  Také se uskutečnil 
zápis do 1. ročníku základní školy. Bylo přijato 8 dětí.

V mateřské škole paní učitelky ve spolupráci s lek‐
torkami z Jesenného připravily pro děti Mýdlovou 
dílničku, kdy si vyrobily krásná voňavá mýdla pro ma‐
minky. Nezapomněly ani na výrobu ozdobené papírové 
krabičky. 

Starší žáci pro své mladší spolužáky připravili ak‐
tivity zaměřené na Den Země. Během dopoledne tak 
plnili společně různé úkoly zaměřené na ekologii, třídě‐
ní odpadu apod.

I květen byl plný aktivit. Proběhl zápis do mateřské 
školy. Bylo přijato celkem 9 žádostí. Kapacita školy 
umožnila vyhovět pouze 4 žádostem. Zbylých 5 žádostí 
byly děti s pobytem mimo obec Bozkov a také děti 
dvouleté, které dle Školského zákona nemají právní ná‐
rok na přijetí. 

Na začátku května opět proběhla akce Ukliďme Čes‐
ko – Ukliďme Bozkov, kdy si žáci prošli Bozkov a jeho 
nejbližší okolí a postarali se o jeho úklid. Letos jsme 
museli konstatovat, že nepořádku bylo mnohem méně 
než jiné roky. Na jednu stranu to žáky mrzelo, že nena‐
sbírali tolik odpadků jako jindy, na druhou stranu byli 

rádi, že se lidé trochu 
polepšili. 

Žáci čtvrtého ročníku si 
jeli na dopravní hřiště do 
Košťálova splnit průkaz cyk‐
listy. Takový malý řidičák. 
Všichni tři čtvrťáci byli 
úspěšní. Zvládli test 
z pravidel provozu i jízdy na 
kole. 

S příchodem pěkného po‐
časí děti mateřské školy 
navázaly na tradiční do‐
polední výlety po okolí. 
Tentokrát se vypravily 
„pěškobusem“ po nejbližším 
okolí Bozkova. 

V polovině května jsme se 
pak společně vypravili 
na školní výlet na zámek Hrá‐
dek u Nechanic a Chlumíč‐
kovu naučnou stezku 
v Hořicích. Počasí nám ten Školka na výletě po okolí Bozkova
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den bohužel moc nepřálo, střídavě pršelo. Ale i tak jsme 
si to užili a výlet zakončili ochutnávkou tradičních ho‐
řických trubiček.

Žáci prvního ročníku si s podporou projektu drogerie 
DM prošli projektem „Veselé zoubky“. Během několika 
aktivit si připomněli správný postup při čištění zubů, 
co zoubkům škodí a co prospívá. Za odměnu dostali 
několik praktických dárků pro zubní hygienu. 

Na konci května pak v mateřské i základní škole 
proběhl další projektový den, tentokrát zaměřený na 
polytechniku. Děti i žáci si vyzkoušeli práci truhláře. 
S dopomocí si pak vyrobili krásné dřevěné truhlíčky. 
Jak jsme se pak dozvěděli, ne všechny truhlíčky skonči‐
ly jako obal pro kytičky nebo bylinky, ale také jako 
postýlky pro panenky, krabice na hračky apod. 

Během celého jara žáci ve škole připravovali velkou 
výzdobu do základní školy. Žáci vystříhali a ozdobili 
více než 600 peříček různými výtvarnými technikami. 
Vznikla tak nad schodiště krásná obrovská sova. Sova 
jako symbol moudrosti a vzdělanosti. 

Kromě toho žáci 3. – 5. ročníku plnili různé úkoly 
z projektu Domestos do škol – Lovci bakterií, týkají‐
cích se správných hygienických návyků apod. 

Žáci pátého ročníku byli letos vybráni ČŠI pro 
testování žáků pátých ročníků základních škol. 
Testováni byli ze všeobecných znalostí, českého jazyka 

a matematiky. V rámci celé republiky uspěli více než 
dobře. Průměrná úspěšnost žáků školy byla 87 %. 
Dostali se tak dle výsledků všech žáků akce do skupiny 
81–100 %, ve které skončilo pouze 9,55 % (4 831) 
testovaných žáků (z 50 585). 

V červnu nás pak ještě čeká společné fotografování, 
rozloučení s předškoláky a jejich povýšení na školáky 
(děti ze školní družiny vlastními silami připraví drobné 
občerstvení pro budoucí školáky a jejich rodiče), roz‐
loučení s páťáky, kteří odcházejí z naší školy na II. stu‐
peň základní školy i na gymnázium a také rozloučení 
se mnou. 

V bozkovské škole jsem strávila devatenáct 
krásných let jako učitelka a v posledních sedmi letech 
také jako ředitelka školy. Po celou dobu svého působení 
ve škole jsem se snažila společně s dalšími zaměstnanci 
o to, aby se škola stala pro žáky i děti místem, kde 
v hezkém prostředí získají nejen vzdělání, ale i další 
dovednosti, které využijí ve svém dalším životě. 
Doufám, že se nám to dařilo a podařilo. 

Děkuji všem za pomoc, podporu a skvělý kolektiv. 
Loučím se s Vámi a přeji svému nástupci či nástupkyni 
mnoho dobrého.

A Vám všem krásné léto. 
Jana Valská, ředitelka školy

Milánské špagety s červenou čočkou
Olivový olej 2 lžíce
Cibule 1 ks
Mleté maso 300 g
Pepř, Sůl
Protlak 2 lžíce
Kečup 2 lžíce
Oregano 1 lžička
Česnek 3 stroužky
Červená čočka 100 g
Špagety 500 g
Sýr na posypání

Na olivovém oleji orestujeme cibuli do zlatova. 
Přidáme mleté maso, sůl, pepř, rajčatový protlak, ke‐
čup, oregano a česnek. Podlijeme vodou (cca 0,5l). 
Zvlášť si uvaříme červenou čočku dle návodu, kterou 
poté rozmixujeme a přidáme k masu. Mezitím si v oso‐
lené vodě uvaříme špagety. Podáváme posypané 
strouhaným sýrem. 

Dobrou chuť. 

Mobilní planetárium (Karolína S., 5. ročník)
Ve čtvrtek 17. března k nám přijelo mobilní 

planetárium z Brna s panem Richardem, který nám 
všechno hezky a srozumitelně vysvětloval. 

Když jsme vešli do tělocvičny, byla tam obří nafu‐

Žáci ZŠ s vlastnoručně vyrobenými truhlíky
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kovací kopule. Sedli jsme si na lavičky a čekali na 
I. třídu. Poté jsme po jednom vešli do kopule a všichni: 
„Óóó….“. Posadili jsme se a po chvilce lehli. Spustil 
se film „Neuvěřitelný vesmír“. Byl to velice poučný 
film. Hodně jsem se toho dozvěděla. Moc si mi ten film 
líbil. 

Přišlo mi to trochu, jako kdybych chodila a prozkou‐
mávala vesmír sama, ale při tom jsme se spolužáky 
leželi na žíněnce a pozorovali úchvatný vesmír.

Co jsme se dozvěděli? Například, že se naše 
„Galaxie“ srazí s galaxií Andromeda, ale za strašně moc 
let. Že když se pohltí dvě černé díry, je z toho ještě větší 
černá díra. A prý na planetě Venuši dřív byl asi život. 
Že v souhvězdí Vodnáře najdeme mlhovinu Helix. Naše 
soustava se v Galaxii nachází v rameni Orionu. Naší 
galaxii se říká Mléčná dráha. 

Pak byla přestávka. Vrátili jsme se do kopule a pustli 
jsme si film „Život stromů“. Byl to poučný film, spíš 
pohádka. O životě stromů jsme ale my páťá‐
ci, ale i čtvrťáci možná i třeťáci už věděli. 
Ale alespoň jsme si to zopakovali. 

Planetárium se mi líbilo. Byl to zážitek, 
který se asi nikdy nezopakuje. Děkuji, 
že jste si to přečetli. Užijte si léto a prázdni‐
ny. 

Mobilní planetárium z Brna 
(Kryštof B., 4. ročník)

Ve čtvrtek 17. března do Bozkova přijelo 
planetárium. Paní ředitelka přišla a řekla, 
že se máme nasvačit. Pak jsme šli do tělo‐
cvičny. Tam jsme viděli velikou kopuli. Paní 
učitelka řekla, ať si sedneme na lavičku. Pak 
z kopule vystoupil pán a uvítal nás. Když 
došli prvňáci a druháci, po jednom jsme šli 

do kopule. Jak jsme se do ní dostali, tak všichni 
koukali. Řekl, že si máme lehnout. 

První pustil video „Neuvěřitelný vesmír“. 
V tom videu jsme se dozvěděli, že planeta 
Země není jediná, na které je voda a také, 
že kolem Země je přes 22 000 odpadků a že 
stanice ISS stála 150 000 000 000 amerických 
dolarů. Pak následovala ukázka vesmíru a do‐
zvěděli jsme se o dalších planetách. Např. Wolf 
359 nebo M31 a M33. Pak se nás zeptal, jestli 
chceme pustit „Život stromů“. V tom jsem se 
moc nového nedozvěděli, ale zase to bylo 
vtipné. 

Pak zase pustil fotky a příklady „trpaslíků“, 
pozorovali jsme a porovnávali planety sluneční 
soustavy. Jak skončila prezentace, řekl, ať vy‐
stoupíme ven. Pak přišly na řadu další dotazy. 
Po nás ještě přišla školka. 

Velké překvapení (Gabriela B., 5. ročník)
Dne 17. 3. k nám do školy přijelo Mobilní planetári‐

um z Brna. Planetárium jsme měli na celé dopoledne. 
Když jsme přišli do tělocvičny, skoro jsme ji nepoznali. 
Byla tam obrovská nafukovací polokoule, na které byli 
nakreslené planety, hvězdy a astronauti. Sedli jsme si na 
lavičku a po chvilce z té polokoule vylezl pán, který to 
připravoval. Řekl, ať si sundáme bačkory a jestli chce‐
me, tak ať si sundáme i mikiny, protože tam je teplo. 

Chvíli jsme si povídali o tom, co nás čeká a pak 
jsme měli udělat zástup k otvoru do polokoule. Vstou‐
pili jsme do polokoule a uviděli něco, co jsme ještě 
nikdy neviděli. Všude na zemi byly poskládané matrace 
a podložky. Taky tam byl stroj, který promítal obraz na 
strop polokoule. Lehli jsme si na matrace a dívali se na 
strop na film „Neuvěřitelný vesmír“. Přišlo mi, jako 
kdybych byla ve vesmíru, ale ve skutečnosti jsem 
jenom ležela s nejlepšími kamarádkami na matraci a dí‐
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vala se, jak to ve vesmíru vypadá. Když film skončil, 
věděli jsme toho víc než před tím. Třeba to, že tělesa 
větší než tenisový míček vyslali lidé doposud do vesmí‐
ru více než 22 000 krát nebo že ve vesmíru je přibližně 
100 až 500 miliard hvězd. 

Všichni jsme si to moc užili a také jsme za to pánovi 
mockrát poděkovali. Rozloučili jsme se, vzali jsme si 
bačkory a šli jsme do třídy dodělat pracovní listy. 

Moderní planetárium (Petra J., 3. ročník)
V tom planetáriu to bylo skvělé a promítali nám 

planety. Moc se mně tam líbil Saturn. Pak se mi líbila 
Země, ta byla také zajímavá. Takže to bylo skvělé. 

Mobilní planetárium (Julia B., 3. ročník)
Ve čtvrtek 17. 3. k nám do školy přijelo mobilní 

planetárium. Promítali nám tam různé planety. Věděli 
jste, že Saturnů prstenec má 154 km? Já ne, ale 
v planetáriu mi to řekli. Moc se mi tam líbilo. Radím 
vám, jeďte tam taky. Ahoj. 

Mobilní planetárium Brno v Bozkově
(Filip B., 5. ročník)
Když jsem přišel do třídy, museli jsme chvíli čekat, 

než se dostaví stan. Když se dostavil, tak jsme si museli 
sednout a čekat na prvňáky a druháky. Když přišli, tak 
jsme si sundali bačkory a šli dovnitř. 

První video bylo „Neuvěřitelný vesmír“. Dozvěděl 
jsem se, že lidé vyslali do vesmíru více než 22 000 těles 
větších než tenisový míček. Také, že mezinárodní stani‐
ce obíhá kolem Země na povrchem 400 km. A magneto‐
sféra nás chrání před kosmickým zářením. Naši galaxii 
tvoří přibližně 100  500 miliard hvězd. Potom jsme 
měli přestávku na svačinu. 

Po svačině jsme šli zase do tělocvičny a do stanu. 
Dívali jsme se na „Život stromů“. A potom jsme viděli 
ukázku „Mobilní planetárium Brno“ i s písničkou. 

Mobilní planetárium bylo super. 

KNIHOVNA A VZDĚLÁVACÍ CENTRUM

Milí čtenáři,
zdravím Vás všechny za místní knihovnu. Od po‐

sledního vydání Bozkováčku se překulilo pro knihovnu 
nejpříznivější období, zima a jaro. Nastupuje čas, kdy 
i věrní čtenáři opouštějí pozvolna svět knížek a začínají 
se věnovat svým dalším zálibám, ať už je to zahrád‐
kaření, cyklistika, různé druhy turistiky a řadě dalších 
zajímavých aktivit, které odkládali a čekali na příz‐
nivější počasí. Pro knihovnu však s tímto obdobím na‐
stává spíše čas spánku. Pokud byste přesto měli chuť 
a chtěli strávit chvilku zaslouženého odpočinku nebo si 
chtěli například zkrátit čas při cestování a s tím spo‐
jených dlouho trvajících přesunech z místa na místo, 
bude vám knihovna přes léto k dispozici v pravidelný 
čas každou středu. Případné změny budou opět vyvěše‐
ny v předstihu v rámci místního obchodu a na dveřích 
ZŠ. Nabídka platí i pro Vás rodiče a Vaše ratolesti, které 
se už určitě moc těší na prázdniny, strávené především 
venku s kamarády, bez každodenních povinnosti 
a školních starostí :) I přes prázdniny však občas na‐
stoupí chvíle nudy nebo špatného počasí, které jde vy‐
plnit knížkou. I pro takové případy je možné zajistit 
s pomocí regionální knihovny výpůjčky knížek na přání 
dle oblíbených hrdinů, zajímavých příběhů, případně 
i různých naučných knížek, aby čtení nebylo pro děti 
utrpení, ale spíš zábava :) Zároveň, když se vám podaří 
přesvědčit vaše ratolesti, aby kromě jiných aktivit občas 
sáhli i po knížce, zabijete více much jednou ranou. 
Nejen že jim pomůžete rozvíjet fantazii a kreativitu, 
ale jednoduchým způsobem jim pomůžete osvojit 
si pravidla toho, jak se vlastně píše správně česky :) 

Na počátku nového školního roku tak nebudou muset 
dlouze přemýšlet a vzpomínat, kde že se vlastně píšeto 
„i“ a „y“, nebo si lámat hlavu s tím, proč jim paní uči‐
telka opravila slovíčko „trupka“ když ho napsali přesně 
tak, jak jim ho přece diktovala. Zkrátka knihovna je tu 
pro Vás v každém období.

Závěrem Vám přeji krásné a teplé léto plné 
veselých a zajímavých zážitků nejen z cest :) 

Za místní knihovnu Vás zdraví Martina Schwarzová
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Na internetových stránkách je text „Když touha ne‐
stačí“, ve kterém je řečeno:

„Touha vždy nestačí a jsou věci, které nejdou uspě‐
chat, ať se člověk snaží sebevíc a dělá pro to maxi‐
mum, jak výkonný sportovec při každém tréninku 
s vidinou získat zlato na Olympijských hrách. Život ale 
závod není… Inu ne vždy jsou naše touhy naplněny 
a mnohdy musíme čelit různým zkouškám, než dospě‐
jeme k přijetí toho, že to tak má být. Úkol se to někdy 
zdá být až příliš náročný…“

Touha nám otevírá hranice nového poznání 
a cestování do světa plného překvapení a nových výzev. 
„Cestovat znamená žít“ to je Andersenovo životní hes‐
lo, aktuální pro každého z nás. Tato cesta je vepsaná do 
našeho běžného života, v běhu po dráze mezi naší sla‐
bostí a úspěchem až k bráně věčnosti. První kroky nás 
učí radosti a vítězství nad pády a nesou nás dál, do svě‐
ta setkání s novou kulturou a tradicemi. Najednou ob‐
jevujeme přístav, kde nám Bůh připravuje místo 
pro nový domov. Na počátku se tento úkol zdá až příliš 
náročný, vzpomínám, jak mě na pouti před dvaceti lety 
biskup Josef Koukl představil jako nového faráře. Cítil 
jsem v srdci nejistotu, neznámé místo, cizí jazyk, nová 
výzva. V duchu jsem si říkal: „Tři roky to snad nějak 
vydržím a pak se uvidí...“ Dnes už je to dvacet let. Ta‐
kové malé výročí, kdy se z přístavu stává domov. Malé 
děti, které tehdy běhaly kolem, dnes jezdí s kočárky ne‐
bo opravují faru. Na místním hřbitově odpočívají 
v pokoji osoby blízké mému srdci, které mě učily živo‐
tu, vzácným hodnotám a zapojily mě do běžného denní‐
ho kolotoče bozkovské společnosti. Obraz Bozkova se 
mezitím změnil, nové domy, cesty, hřiště… Ale to co 
zůstává stejné a má největší hodnotu je „srdce života 
společnosti“. To společné setkání při sportu a jiných ak‐
tivitách obce a farnosti. Každé výročí nás učí pokoře a 
vděčnosti, odkrývá bohatství minulých dní. Říkám si, 
že už jsem starý, ale pořád mám větší touhu přidat něco 
k tomuto přístavu štěstí. Vždyť je to již můj domov! 
Stále více vnímám křehkost života a věcí. To co se po‐
dařilo udělat dříve již potřebuje opravu. Stále je práce 
jako „na kostele“. To mě učí trpělivosti, nic se nedá 
uspěchat. Vidím to na opravě varhan. Oprava se táhne, 
ale „kočár stále jede k cíli“. Člověk by chtěl, aby už to 
bylo, ale nejde to tak rychle, naštěstí už je ale vidět 
„světlo na konci tunelu“. Při tom se podařilo pře‐
kvapivě opravit kazatelnu i jiné věci, na které člověk 
ani nepomyslel. Ne všechny naše touhy budou naplně‐
né, ale nejdůležitější je pokoj v srdci. Bůh nejlépe ví, 
co potřebujeme. S během času člověk poznává, že už 
nezíská zlato na olympijských hrách, ale potřebuje tré‐

nink a pohyb, aby si alespoň ráno udělal procházku 
do místního obchodu pro základní věci. Mnohokrát má 
z toho větší pocit radosti než ze získaných medailí 
a diplomů visících na stěně. Zkušenost nás učí, jak dů‐
ležitá je víra. Víra, že to zvládnu, že to dám, že vždy 
někdo pomůže. Bůh nám dává tolik síly, kolik je potře‐
ba, abychom cestovali s darem lásky k věčnosti. Děkuji 
Vám za dvacet společných let cestování a přeji Vám na 
další cestu hodně radosti v srdci, naděje a touhy, která 
nikde nekončí. 

Tradičně Vás zvu na nadcházející poutě: 
První pouť bude 3. 7. 2022.
Druhou a třetí pouť oslavíme
v termínech 21. 8. 2022 a 11. 09. 2022.
Lasalettská pouť bude 25. 09. 2022.
Hlavní mše sv. jako obvykle v 10 hodin. 

                 P.Krzysztof Mikuszewski MS

DRAZÍ BOZKOVÁCI A PŘÁTELÉ BOZKOVA,
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TĚLOCVIČNÁ JEDNOTA SOKOL BOZKOV

ZZEE  ŽŽIIVVOOTTAA  BBOOZZKKOOVVSSKKÝÝCCHH  SSPPOOLLKKŮŮ

FOTBAL A

Po nevydařeném podzimu s bilancí deset proher, 
jedna remíza a pouze čtyři výhry se konala schůze, na 
které se řešilo, a nakonec i dohodlo, co dál. A tým, vý‐
kladní skříň bozkovského fotbalu, byl po hrozivém 
podzimu na sestup. Do týmu bylo nutné přivést také 
nové tváře, protože se stávalo, že se odjíždělo na zápas 
v 11 lidech či dokonce B tým neodjel dvakrát vůbec. 
Proto přišli Čapek Petr, Havrda Jiří, Fišera Matěj, 
Klazar Leoš, Zatloukal Kryštof. Z hostování se vrátil 
Rada Patrik a zapojili se sem tam i dorostenci do B tý‐
mu, občas i do A týmu. Důležité bylo také udržet všech‐
ny stávající hráče.

Bylo též nutné doplnit funkcionáře, proto k A týmu 
přešel Bartoníček Tomáš jako asistent trenéra, kterého 
stále vykonává Brožek Roman. Trenéra v B týmu po 

Nazdar bratři a sestry, vážení občané,
Sokol Bozkov v letošním roce uspořádal Valnou hro‐

madu, kde bylo zvoleno nové vedení. Jelikož v době 
covidové pandemie nebylo možné tuto povinnost na‐
plnit, stalo se tak po dvouleté pauze, kdy Sokol vedla 
z pozice místostarostky Zuzka Hušková, za což jí patří 
poděkovat.

V oblasti sportu, a hlavně v oddílu kopané se po ne 
úplně zdařilých dvou letech podařilo nastavit určitý 
progres, a to díky aktivnímu přístupu hlavně Patrika 
Špidlena, Romana Brožka, Tomáše Bartoníčka, Vojty 
Vacátka jako trenérů jednotlivých věkových kategorií, 
několika příchozím posilám do kádru dospělých, 
a hlavně zlepšené morálce všech hráčů. V jarních měsí‐
cích si dospělí vedli až nad očekávání a dosažené vý‐
sledky začaly dělat všem zúčastněným radost. 
Tak doufáme, že elán a nadšení všem vydrží a tento tra‐
diční sport má v naší vesnici našlápnuto k dobré bu‐
doucnosti. Velmi si vážíme i fungování mužstva starší 
přípravky a byli bychom velmi rádi, kdyby se našel 
k trenérovi Vojtovi Vacátkovi zdatný pomocník, protože 
má na tréninku mnohdy více než patnáct dětí, a to je 
opravdu nadlidský výkon tento počet zvládnout. Je dob‐
ře, že se Patriku Špidlenovi podařilo propojit i dorost 
a naši hráči, společně s hráči FK Železný Brod, 
absolvovali další sezónu v kategorii U17, což jim určitě 
prospěje ve fotbalovém růstu. František Čejchan byl 
uvolněn do dorostu FK Jablonec, kde pravidelně nastu‐
puje k zápasům. Přejeme mu mnoho úspěchů a štěstí 
v další kariéře.

Na poli kultury se daří uplatnit a zdárně nacvičují 
repertoár členové hudební skupiny OWay pod vedením 
Jiřího Doubka. Jejich play list je zaplněn mnoha 
převážně českými hity a začínají se prosazovat v ši‐
rokém okolí na amatérské scéně. Zatím se nepodařilo 
nastartovat ochotnické divadlo, což v dalších měsících 
někteří členové hodlají změnit. Budeme jim tedy držet 
palce, aby se tato velmi ceněná část kultury do naší 
sokolovny zdařile navrátila. Koncert jsme uspořádali na 
jaře jediný, a to skupiny Harlej, který se vydařil a na‐
pravili jsme i propad způsobený jeho odkládáním. 

Rovněž se daří našim cvičitelkám mládeže Kláře 
Vodseďálkové a Šárce Svobodové, které se věnují obo‐
ru všestrannosti a nejmenším sokolům. V letošním roce 
pro ně krom pravidelného cvičení organizují prázdni‐
nový týdenní tábor. Za tuto činnost se patří rovněž po‐
děkovat.

Je potřeba zmínit, že činnost Sokola je pestrá a ve 
správě má nemovitosti, které musí spravovat a je úplně 
jasné, že bez práce dobrovolníků se neobejde. Vyzívám 
proto členy i ostatní, zorganizujme někdy brigády, které 
povedou k udržování majetku a třeba i úklidu a zvele‐
bování majetku. Nečekejme, že všechno zajistí Jan Jošt 
a několik pomocníků. Zkusme si najít část své zodpo‐
vědnosti.

Na závěr bych chtěl poděkovat všem 
sponzorům, protože bez jejich vytrvalé podpory by se 
tato činnost provozovala jen velmi těžko.

Hezké prázdniny a dovolenou.
Za TJ Sokol Bozkov Stanislav Doubek, starosta
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Zdravím všechny fanoušky fotbalu. Na jaře se nám 
opět rozjela soutěž mládežnického fotbalu, konkrétně 
starší přípravky. Po zimních trénincích, které se ode‐
hrávaly v místní sokolovně, jsme se jak s tréninky, tak 
domácími zápasy, přesunuli na bozkovské „Cihelné 
pole“. 

K výsledkům v této kategorii se již tradičně nebudu 
vyjadřovat, protože není podstatné vše vyhrávat, ale 
v tomto věku je nejdůležitější se sportem bavit. Věřím, 
že to se nám daří, protože účast na trénincích od mi‐
nulého roku opět stoupla k úžasnému, až magickému 
počtu 20 dětí na čtvr‐
tečních tréninkových 
jednotkách. K výkonům v 
mistrovských utkáních 
mohu napsat snad jen to‐
lik, že téměř v každém 
utkání se nám daří vstřelit 
branky. A pokud za‐
pracujeme na obranné 
fázi, dostaví se i námi to‐
lik očekávané výsledky. 
Postupně se také budeme 
snažit zapojit do utkání 
hráče, kteří s námi zatím 
pouze trénují, aby si užili 
napětí a atmosféru fot‐
balového utkání, protože 
povzbuzování, hlavně při 
domácích zápasech, je pro 
všechny hráče tou největší 
odměnou. 

Závěrem musím celou partu dívek i chlapců pochvá‐
lit za vzorný přístup k naplánovaným tréninkovým 
dávkám a na utkáních za bojovné výkony. Doufám, 
že se po letních prázdninách opět všichni ve zdraví 
sejdeme a podzimní část sezóny bude účastí na trénin‐
cích minimálně tak hojná jako ta jarní. 

Ještě jednou děkuji všem fanouškům 
za úžasnou atmosféru na domácích zápasech. 

trenér mladých nadějí
Vojta Vacátko.

FOTBAL  KATEGORIE STARŠÍ PŘÍPRAVKA

Tomášovi přebral Špidlen Patrik a asistenta vykonává 
Vrabec Lukáš.

Tito čtyři měli za úkol stabilizovat oba týmy, zlepšit 
docházku na tréninky a zlepšit i herní projev týmů. Vý‐
sledkem bylo, že na trénincích bývá i neuvěřitelných 
26 hráčů, na zápasy se odjíždí v dostačujícím počtu lidí 
a co se týče výsledků, nutno podotknout, že A tým na 
jaře zatím z osmi zápasů pouze jednou ztratil body, a to 
remízou se silným Držkovem a B tým z šesti zápasů 
čtyři vyhrál, jednou prohrál a jednou odešel s bodem za 
remízu. Herní projev se také zlepšil, i když vždycky je 
co zlepšovat. Důležité ovšem je, že tým se dokáže 
semknout, bojovat a zvládáme i otáčet zápasy. Dobrým 
příkladem je utkání v Plavech, kde jsme prohrávali 
už 3:0, ale nakonec jsme vyhráli po fantastickém obratu 
a bojovném výkonu 3:4.

Hodně také pomáhá v rozjetých utkáních, že je kam 
sáhnout, když pomalu dochází síla a na lavičce je pět 

čerstvých a natěšených hráčů, což byl na podzim velký 
problém.

Radost nám také může dělat gólová bilance  31 
vstřelených a 15 obdržených branek. Nejčastěji se 
trefoval Balcar Josef, a to hned desetkrát. Na zbylých 
21 gólů se pak podílelo 11 různých střelců.

Tři kola před koncem sezóny se nacházíme na 
uspokojivém sedmém místě, pouhých osm bodů vzdá‐
lení na druhé Mšeno a s krásným dvacetibodovým ná‐
skokem na poslední Horní Brannou. Doufám, že zbylá 
tři utkání vyhrajeme a užijeme si jaro bez porážky.

Nyní mi dovolte za celý realizační tým 
a všechny, co se na fotbale v Bozkově podílí, Vám po‐
přát příjemně strávené prázdniny a léto, hlavně vše 
ve zdraví. Užijte si také bozkovskou pouť a na shle‐
danou na podzim na Cihelném poli.  

Michal Nesvadba
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SOKOLÍCI BOZKOV

Blíží se nám konec školní‐
ho roku, a tak se i nám krátí 
čas trávený s malými sokolíky 
 přes prázdniny si dáme pau‐
zičku. Rozloučíme se s před‐
školáčky, kteří nám utečou 
do školy a v září se budeme tě‐
šit na nové tváře.

Tento školní rok nám přál 
a nic nám nepřekazilo možnost 
cvičit ani v uzavřených prosto‐
rách, jako tomu bylo loňský 
rok. A je to na jejich obratnosti znát. Jsme moc rády, 
že cvičení naše malé sokolíky baví a i v jiné dny od 
nich slyšíme, jak to bylo v úterý super a těší se zase 
příště. Ta jejich radost nás hřeje na srdci nejvíc.

O Mikulášském cvičení jsme se zmiňovaly posledně. 
Vánoční jsme si užili stejně tak  a děti si odnesly dáre‐
ček. Věříme, že s míčkem a hlavně píšťalkou dělají do‐
ma radost :)

Venku už nás láká sluníčko a teplo, takže pokud nám 
počasí dovolí, opouštíme tělocvičnu a frčíme cvičit ven, 
nejčastěji na fotbalové hřiště, které střídáme s umělkou 
nebo hřištěm hasičským. Tímto samozřejmě moc dě‐
kujeme, že tu možnost máme. Poslední dobou hodně 
zapojujeme hry v týmech, jelikož soutěživost v dětech 
vládne, a to jak si fandí je vtipné, mnohdy až kouzelné. 
Proto běh a jeho kombinace zapojujeme každou hodinu. 
Nejen díky tomu je znát, jak se děti pohybově zlepšují. 
V září nebo loňský rok jim kotrmelec, skok na jedné 

noze a takovéto zapeklité cviky, pro nás dospělé jedno‐
duchosti, občas zamotaly hlavu a dnes je zvládnou 
levou zadní, s úsměvem na tváři. A nebojte, nedřeme je 
jako sportovce, máme spoustu her i na procvičování ba‐
rev a počítání a cvičení je tak zábavnou hrou. Pak přijde 
den, kdy si přejí zkoušet i těžší věci a prosí nás třeba 
o skok přes kozu a podobně.

Loni touto dobou jsme trénovali na pouťové vystou‐
pení. Ani letos tomu nebude jinak. Máme pro Vás na‐
chystané překvapení, které Vás určitě opět pobaví. Tak 
se na Vás budeme těšit o pouťové sobotě navečer a tím‐
to Vás všechny zveme. Přijďte se podívat a malé soko‐
líky podpořit.

Přejeme Vám všem hezké léto plné zážitků..
Trenérky Šárka a Klára 

Tentokrát bude od nás pouze pár řádků. Možná i na rozloučenou 
a poděkovanou.

Už delší dobu nejsou nápady, kam bych Vám články nastínila. Závody 
tipu Gladiator Race už neběhám, Crossfit závodně už bohužel také ne, 
i když jsem se po roce k tréninkům vrátila. Zatím pravidelně a to, 
že občas obuji běžecké boty, snad už nemůže nikoho zajímat.

Uvidíme, jak závodění pojme moje malá nástupkyně, snad se nám 
i pár závodů letos povede zaběhnout, když nenastane umanutá nálada 
a odjezd se nebude bojkotovat :D Gymnastika také zatím vede a v další 
sezóně nás čeká závodní dres. Mohu na ni být pyšná i za zimní radovánky 
a prolyžovaná odpoledne ve Vysokém nad Jizerou. Ve čtyřech letech 
takhle létat po svahu… Já z ní byla nadšená.

Děkujeme, jestli jsme Vás třeba někdy i naším článkem pobavily nebo 
daly inspiraci. Jestli se objeví někdy něco zajímavého, o co bychom se 
podělily, tak od nás opět pár řádků uvidíte. Nebojte, zůstaneme s Vámi 
dál a budeme se dělit o radosti v článcích o našich malých Sokolících.

Krásné slunečné léto přejí holky Svobodovic.

HOLKY Z JOSEFOVSKÉ

Svoboďačky na tréninku
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Činnost bozkovských hasičů se po delší době vrací 
do nějakého normálnějšího stavu a jsme za to rádi.

Maškarní ples dospělých jsme sice letos nestihli při‐
pravit, ale svou energií jsme věnovali  přípravě dětské‐
ho karnevalu, který se podle nás povedl a účast byla 
opravdu hojná. Po dvou letech jsme také mohli uspořá‐
dat naše valné hromady a konečně se normálně setkat 
bez různých omezení.

Sportovní činnost během jara letos plně patřila mlá‐
deži a dá se říct, že se nám velmi dařilo.

Po dvouleté pauze se opět rozběhl seriál dětských 
soutěží Pohár OSH Semily o dráčka Soptíka, jednu ze 
čtyř jarních soutěží jsme uspořádali i u nás v Bozkově. 
Součástí naší soutěže byl i workshop mladých hasičů 
z projektu „Spolu to dokážeme", kde jsme přivítali naše 
kamarády z polské Czernice, spolu trénovali a poté i zá‐
vodili. I oni odjížděli spokojení, takže se dá říct, že ak‐
ce se povedla. 

Družstvo starších dětí dokázalo dvakrát zvítězit 
a dvakrát se jim moc nevedlo, přesto nám po jarní části 
patří průběžné 3. místo.

V kategorii mladších nás reprezentovalo několik tý‐
mů, nejlépe se vedlo družstvu „A“, které jednou zvítě‐
zilo, jednou obsadili  3.  a dvakrát 4. místo. 
V průběžném hodnocení jsou na 2. místě a našemu 
družstvu „C“ pak patří průběžně 5. místo. Jak vidíte, 
máme tento seriál rozjetý skvěle, na podzim bude roz‐
hodně o co bojovat.

V sobotu 21. května nás v Koštálově čekalo okresní 
kolo hry Plamen, kde nás reprezentovala 3 družstva – 

mladší, starší a mladší B.
Posledně jmenované družstvo bylo mixem našich 

nejmladších a malých dětí z Roprachtic (děkujeme za 
spolupráci). Cílem nebylo zvítězit, ale prostě si zasoutě‐
žit, což se povedlo, všechny disciplíny byly dokončeny.

Družstvo starších mělo bohužel špatný výsledek 
z podzimního ZPV, ale bojovali srdnatě a i díky vítěz‐
nému požárnímu útoku obsadili krásné 4. místo. 

Družstvo mladších mělo ambice bojovat o vítězství, 
bohužel už první disciplína, požární útok, nám udělala 
čáru přes rozpočet, když nevydržela půlspojka hadice 
a byl z toho nedokončený pokus... Mládež ale zamakala 
a nakonec se povedlo získat zasloužené medaile  
krásné bronzové. Náročný víkend pokračoval okresním 
kolem dorostu, které se konalo v Poniklé. SDH Bozkov 
reprezentovala družstva dorostenců a dorostenek, holky 
předvedly solidní výkony a jen těsně obsadily 2. místo. 
Ještě lépe se vedlo dorostencům, kteří bezpečně zvítězi‐
li. Obě družstva postoupila na krajské kolo dorostu.

To se konalo 5. 6. 2022 v Zákupech. Dorostenky 
v oslabené sestavě statečně bojovaly a s konečným 
3. místem musíme být naprosto spokojeni. Zde musím 
ocenit a poděkovat Elišce Lukešové z Roprachtic za ve‐
dení holek celý den, dobrá práce.

Kluci začali skvěle, nádherná štafeta značila první 
vítězství dne. Poté úspěšně zvládli testy a na následují‐
cím požárním útoku jsme nakonec urvali 3. místo. Zá‐
věrečnou disciplínu  stovky jsme pak zvládli skvěle, 
když si většina kluků udělala osobní rekordy a v součtu 
to znamenalo jediné  první místo dorostenců na kraj‐
ském kole a postup na Mistrovství České republiky do 

Ústí nad Labem!

Úspěšný dorost SDH 
Bozkov:

Holky: 
Anna Marková,
Petra Kunceová,
Bára Kunceová, 
Viktorie Budná,
Marie Martínková,
Tereza Petřinová,
Anna Václavíková

Kluci:
Jakub Hušek,
Břetislav Koucký,
David Soukup,
Martin Blažek, 
Tomáš Veselý,
Tomáš Červený,
Jindřich Lukeš,
Matěj Šimůnek.Úspěšný dorost na krajském kole     

HASIČI
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Gratuluji holkám a hlavně klu‐
kům k dobře odvedené práci 
a uděláme vše pro to, abychom 

2. 7. 2022 v Ústí nad Labem 
uspěli.

Dospělí zatím nesoutěží a tak 
jsme mohli věnovat úsilí činnosti 
výjezdové jednotky. Kromě běžné 
činnosti jako je např. údržba tech‐
niky jsme zatím letos zasahovali 
u 8 událostí, většinou se jednalo 
o popadané stromy na komunika‐
ce. Asi největší zásah pak byla 
asistence u spadlého vysokého na‐
pětí přes most dole Podbozkovem. 
Kromě klasických požárních hlí‐
dek, jako je například dohled u ča‐
rodějnic, jsme opět uspořádali již 
tradiční jarní pálení roští, které se 
těší solidní oblibě u našich ob‐
čanů. Pro starší osoby pak zajiš‐
ťujeme také svoz páleného 
materiálu.

Přejeme Vám krásné léto.
Karel Čermák ml., starosta SDH 

Bozkov

Děti v Košťálově

JSDH Bozkov při práci
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Motosport Bozkov zdraví všechny čtenáře 
Bozkováčku, příznivce závodních motorů ob‐
zvlášť. V tomto článku se dozvíte něco málo 
o dění a plánech v našem klubu pro letošní rok 
2022. 

V tuto pokročilou dobu jsou už rozjeté veš‐
keré významné seriály závodů. Závodníci 
MSB se staví na start od těch nejprestižnějších 
závodů až po ty, které známe tady u nás v oko‐
lí. Mistrovství Evropy v enduru, kde za nás 
startuje velice talentovaný a nadějný junior 
Matyáš Chlum spolu s už velice zkušeným Ji‐
řím Hádkem. Oba vozí z těchto závodů 
pravidelně body za ty nejvyšší příčky a jinak 
tomu není ani letos. Samozřejmostí je i účast 
na Mistrovství České Republiky v enduru 
a enduro sprintu, kde v našich barvách startují 
i další. V neposlední řadě odstartoval zdejší se‐
riál závodů enduro cross country, dlouho zná‐
mý jako KTM ECC, pro letošní rok v novém 
kabátě Acerbis Mefo ECC. První závod se od‐
jel skoro ještě se zbytky sněhu na Kozákově. 
Kvalitní a náročná trať prověřila veškeré jezdce. Zde už 
máme zastoupení napříč kategoriemi od Licencovaných 
jezdců, hobby, veteránů až po ty nejmenší.

Teď trochu informací, co máme ještě v plánu pro le‐
tošní rok. Nejbližší akcí, na které se podílíme, 
je bozkovská pouť, kde se můžete těšit na naše sejkory, 
které pro Vás už několikátým rokem připravujeme. 

Závody do vrchů EDDA Cup BozkovCimbál, které 

se uskuteční 3031. 7. 2022. Zde MSB podal pořadateli 
pomocnou ruku a stejně jako v loňském roce se budou 
snažit naši členové a kamarádi pomoci v průběhu závo‐
du.

Poslední akcí pro letošní rok budou podzimní závo‐
dy traktorů. Zde nemusíme představovat, vše jak znáte 
a jste zvyklí. Odpoledne plné soutěží, přehlídek, atrakcí 
pro děti i dospělé a v neposlední řadě obdivuhodné vý‐
kony závodníků v traktorech.

Nesmíme opomenout účast 
MSB na mezinárodní motocy‐
klové šestidenní. Pro rok 2022 
se stala pořadatelskou zemí 
Francie, město Le Puy 
en Valey a to v termínu 29. 8.
3. 9. 2022.

Na závěr bych 
chtěl Vám všem popřát za celý 

Motosport Bozkov veselou 
bozkovskou pouť, užité dovo‐

lené a hlavně dětem nekončící 
prázdniny.

Za MSB Jakub Koucký

MOTOSPORT BOZKOV

Kuba Balatka Chuchelna 2022 

Tomáš Koucký Chuchelna 2022, autor MotoFoto
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AEROBIK V BRUSELU

Letošní zima k nám byla celkem přívětivá, nepřines‐
la ani tuhé déletrvající mrazy, ani záplavy sněhu.    
I díky pravidelnému přikrmování (senem, obilovinami, 
minerály) byly podmínky pro přezimování zvěře příz‐
nivé, přesto však byly zaznamenány úhyny srnčí zvěře. 
Nyní již jsou krmelce uklizené, průběžně je prováděna 
i oprava dalších mysliveckých zařízení (posedů apod.). 

V květnu se mimo jiné rodí srnčata. Pro zvěř je zej‐
ména v tomto a navazu‐
jícím období důležitý 
klid. Dovolujeme si 
proto požádat zejména 
o zamezení volného po‐
hybu psů při jejich ven‐
čení v honitbě.   A pozor 
také za volantem. 

K šíření moru černé 
zvěře (divokých prasat) 
na našem území dosud 
nedošlo, což je rovněž 
dobrá zpráva.

Dne 23. 4. 2022 se ve Slané konala Okresní výstava 
mysliveckých trofejí. Vystavovány byly trofeje zejména 
srnčí, ale i jelení, mufloní a černé zvěře. Výstavy se 
účastnil i náš spolek se čtyřmi kusy srnčího paroží. Vý‐
stava je mimo jiné příležitostí pro střetávání se s kolegy 
myslivci z dalších spolků v rámci okresu, kteří si tak 
mohou předávat zkušenosti získané při péči o zvěř 
apod.

Letošní rok je rokem volebním, i v našem spolku 
bude třeba zvolit nové vedení. V této souvislosti nelze 
nepřipomenout, že spolek je otevřený všem zájemcům 
o myslivost. 

Všem občanům obce přejeme příjemně 
strávené léto spojené nejen s pasivním odpočinkem, 
ale i aktivním pohybem v přírodě.

Za MS Bozkov Bohuslav Kouble – předseda 

MYSLIVECKÝ SPOLEK BOZKOV

Začátkem června, ve dnech 4.  
5. 6. 2022, se konalo Mistrovství 
Evropy v aerobiku v hlavním 
městě Belgie  Bruselu. Naše trio 
mělo štěstí, že se ve složení Sabi‐
na Vodseďálková, Veronika 
Strnadová a Pavla Jakubičková na 
mistrovství nominovalo pod ve‐
dením Fit studia aerobiku Jany 
Boučkové. Doprovázela nás naše 
trenérka Štěpánka Cvrčková.

V naší kategorii se závodu zú‐
častnily týmy České republiky 
a Belgie a naše trio se umístilo na 
krásném sedmém místě. Konku‐
rence byla veliká a my jsme 
za tento výsledek velice vděčné.

Belgie je místem, kde se dá 
prožít spousta krásných zážitků 
a načerpat mnoho zkušeností, kte‐
ré nás všude obklopovaly.

Na závodní ploše jsme ze sebe 
vydaly maximum a hlavně jsme si závod moc a moc užily. I když jsme si neodvezly titul, tak jsme moc rády, 
že jsme mohly zažít tu krásnou atmosféru a měly možnost reprezentovat Českou republiku na Mistrovství  Evropy. 

Všem moc děkujeme za podporu a přejeme všem krásně prožité slunečné léto.
Za trio Sabina Vodseďálková
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SPOLEK STÁLÉHO ZDRAVÍ

Pouťové vzpomínání
Spolek stálého zdraví považuje bozkovskou pouť za 

významnou událost a při této příležitosti organizuje 
celou řadu aktivit. Na valných hromadách, které se 
pravidelně konají, je vždy určitá část věnována vzpomí‐
nání na naše významné činy v dobách minulých, a tedy 
i při poutích v naší obci. 

Činem, který by měl být připomínám a uváděn jako 
příklad statečnosti a vzor pro mladou generaci, je sou‐
boj jednoho ze členů Spolku stálého zdraví s ob‐
rovským a nebezpečným hadem – škrtičem. Tento život 
ohrožující souboj se odehrál před několika lety právě 
v první den bozkovské pouti. Jeden ze členů spolku byl, 
pro svou nepřehlédnutelnou fyzickou vybavenost, maji‐
telem této atrakce veřejně vyzván, aby před zraky užas‐
lých návštěvníků nechal na sebe vložit hada a snažil se 
co nejdéle odolat jeho škrtící síle. Chrabrý člen spolku 
chladnokrevně opáčil, že se přece nezalekne nějaké pře‐
rostlé užovky a že výzvu přijímá. Následně byl had ve‐
řejně ukázán a dav přihlížejících oněměl hrůzou. Mnozí 
členové spolku se již v duchu loučili se svým kamará‐
dem a smutek zaháněli speciální medicínou, pohotově 
podávanou lékařem spolku. O jakého hada šlo? 

K popisu využijme příslušnou pasáž z naučného 
slovníku: „Krajta, rod nejedovatých hadů z čeledi hroz‐

nýšovitých; obývají tropické oblasti Asie a Afriky. Nej‐
větší druhy dosahují délky 5 až 10 metrů (krajta 
mřížkovaná Python reticulatus). Aktivní v noci, loví ob‐
ratlovce, které usmrtí škrcením.“

Po předvedení krajty byl náš kamarád poněkud pře‐
kvapen mohutností cizokrajné „užovky“. Ovšem na do‐
taz principála, zda se opravdu dá do boje, odpověděl: 
„Toho bohdá nebude, aby člen Spolku stálého zdraví 
z boje utíkal!“ 

Dav opět zašuměl a pak se dějiny pohnuly. O úspě‐
chu soupeře hada rozhodovalo, zda vydrží jeho sevření 
alespoň tři minuty. Předčasné vzdání se je prohra. Byl 
to boj vyčerpávající pro oba, ale nervově byl náročný 
i pro diváky. Na jedné straně obrovská přírodní síla, na 
straně druhé nevídané odhodlání, morální pevnost, fy‐
zická zdatnost a pocit sounáležitosti se spolkem, jehož 
jsem členem a v jehož jménu bojuji. Po neuvěřitelném 
výkonu, vyžadujícím mobilizaci veškerých sil, 
člen spolku zvítězil. Po vyhlášení jeho úspěchu vypuklo 
celé téměř zaplněné náměstí v jásot. Radost měli po‐
chopitelně i členové našeho spolku, neboť se potvrdilo, 
jak prospěšné je členství v tomto uskupení a kam až, 
k jakým úspěchům, to lze dotáhnout. 

Nedivme se tedy pamětníkům z řad spolku, že si tuto 
slavnou epizodu v dějinách Bozkova připomínají, 

oživují své vzpo‐
mínky a rádi se o ně, 
a to i tímto způso‐
bem, se svými 
spoluobčany podělí. 

Přejeme 
všem lidem dobré 
vůle vydařenou pouť 
a stálé zdraví.

Za Spolek stálého 
zdraví

Vít Berka, tajemník

archiv SSZ
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JESKYŇÁŘI

Vážení čtenáři,
dovolte, abychom po krátké 

odmlce představili výsledky na‐
ší činnosti v podzemní i na po‐
vrchu. V loňském roce si asi 
nejvíce času vyžádaly dokon‐
čovací práce v budově garáží 
v Bozkově. Začátkem roku 
jsme zde zprovoznili lezecký 
trenažér s boulderhorole‐
zeckou stěnou a rovněž dokon‐
čili prostory klubovny. První 
členská schůze, při které byla 
klubovna zároveň slavnostně 
pokřtěna, se zde uskutečnila lo‐
ni 9. 7. Stříhání pásky se ujali 
zasloužilí členové jeskyňářské 
organizace Lubomír Dolenský a Zdeněk Rón. 

V Bozkovských jeskyních se uskutečnilo 6 pra‐
covních akcí. Většina prací spočívala v prokopávání 
chodby nad tunelem (Chodba naděje  Propast Pod Vě‐
trnou) a následném transportu hlinitojílovitých sedi‐
mentů na překládku. Po poslední akci má nově 
objevená chodba délku 4,5m, šířku 0,6m – 1m, a výšku 
max. 2m.

Na druhé domácí lokalitě v Poniklé jsme se 
převážně věnovali vyklízení materiálu z prostory před 
Sifonem a přípravě instalace nového schodiště. Z jes‐
kyně byly vyvezeny všechny dočasné skládky hlíny 
a kamení, takže jeskyně byla komplet uklizena. V rámci 
posledních prováděných výzkumů byly odebrány a vy‐
hodnoceny vzorky sedimentů, sintrů a hornin. Velkým 
překvapením byl nález prvohorních (devonských) korá‐
lů v ponikelském dolomitu, čímž se výrazně posunuly 
názory na jeho stáří. Zároveň byla dokončena komplet‐

ní dokumentace včetně nové mapy. Celková délka 
Ponikelské jeskyně po domapování všech částí dnes 
činí 430m při výškovém rozpětí 21m.

Rovněž pokračovala spolupráce s jeskyňáři 
z domovské ZO ČSS 621 Myotis při mapování nových 
částí jeskyně v Ševčíkově závrtu v Moravském krasu.

Velký úspěch v podobě ocenění za nejvýznamnější 
objev českých jeskyňářů v zahraničí v roce 2021 nám 
přinesla již 6. expedice do Gruzie. Jejím hlavním úko‐
lem bylo pokračovat v dokumentaci a započatém prů‐
zkumu jeskyní tzv. Cchaltubského jeskynního systému 
v západogruzínské krasové oblasti. Loňské výpravy se 
účastnili tři ponikelští, jeden bozkovský a tři půjčení 
moravští jeskyňáři. Expedice se zaměřila speciálně na 
průzkum dosud velmi málo známé, obtížně přístupné 
jeskyně Bgheri, který jsme zahájili již v roce 2019. 
V průběhu našich dvou cest byla jeskyně poprvé od ob‐
jevu v 80. letech 20. století zmapována (délka 3 226m, 

hloubka 230m). Objevili jsme zde 
zcela nové prostory v délce min 
1500m. S gruzínskými kolegy máme 
dnes více než přátelské vztahy, zpeče‐
těné litry vypitého vína, čači 
a společnou prací. Za zajištění nad‐
standardních podmínek pro naši práci 
v Gruzii patří dík především místnímu 
restauratérovi, příteli Džambulimu. 

A za zprostředkování dopravy na 
pražské a wroclawské letiště děkuje‐
me bozkovským a ponikelským hasi‐
čům.

Za jeskyňáře s pozdravem Zdař Bůh
Vratislav Ouhrabka

  Obří dómy jeskyně Bgheri jsou vyplněny skalními bloky velikosti chalup. 

Jeskyňáři po 12 hodinové mapovací akci v Ševčíkově závrtu
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ROK 1972

PPRROO  PPAAMMĚĚTTNNÍÍKKYY

Činnost místního národního výboru se zaměřila pře‐
devším na práci v komisích a v návaznosti na práce 
spojené s přestavbou sokolovny. Občané, zapojení ve 
všech složkách, plní své závazky a odpracovávají je 
hlavně na stavbě sokolovny.

V tomto roce se sbor požární ochrany zúčastňoval 
pravidelně všech nácviků v obci i nácviků na okrskovou 
soutěž, ve které se umístil na 2. místě. Byly provedeny 
preventivní prohlídky 75 obytných domů, 8 ostatních 
objektů a kontrol na odstranění zjištěných závad. Pro 
občany byly provedeny dvě přednášky spojené s promí‐
táním filmů s požární tématikou a školení pro pracující 
v zemědělství. Sbor má 114 členů, z toho 96 mužů 
a 18 žen.

Krasová sekce. Byly uspořádány dvě expedice. Jako 
každoročně byla i letos expedice Romania, které se zú‐
častnilo 8 lidí. Při expedici Barazdaláš (?) bylo prove‐

deno měření naší nejhlubší propasti, měří 180 metrů.
K 31. 12. 1971 má organizace zahrádkářů 56 členů a 

je velmi agilní. Uspořádala pásmo krátkých 
a cestopisných filmů, na přestavbě sokolovny odpra‐
covali 45 hodin, na úpravě záhonů před sjezdem rodáků 
92 hodin a na úpravě květinové výzdoby 14 hodin. 
Za dobrou spolupráci při oblastní výstavě ovoce v Jab‐
lonci nad Nisou obdržela stříbrnou medaili. V tomto ro‐
ce byl také zvolen nový výbor: Jaroslav Kurfiřt  
předseda, J. Sytař  jednatel.

V roce 1972 se narodilo jen 9 dětí, ale zemřelo 
18 občanů.

Z Kroniky Bozkova vybral J. Lampa st.

Zdravím čtenáře Bozkováčku a dovoluji si 
přispět svou špetkou do mlýna.

Nejsem již mladého věku, a tak se nevyhnu občasné‐
mu porovnávání a vzpomínání, jak to bylo kdysi za na‐
šeho mládí. Když to dělala moje maminka a babička, 
koulela jsem očima a mávala nad vším rukou. A hle, dě‐
lám to už také. Možná k tomu ponoukají diskuze s naši‐
mi zákazníky v obchodě, kteří vzpomínají na své 
zážitky z mládí, nyní i na dřívější zkušenosti s nakupo‐
váním (jak nic nebylo, byl užší výběr, a hlavně jiné ce‐
ny…). Doba je složitá a někdy si říkám, kam to spěje?

Vyhecováním k napsání tohoto příspěvku byla udá‐
lost spojená se školním sběrem papíru. Na prodejně 
zbývá každý měsíc štus letáků, které jsou tištěné na 
papíru s vysokou gramáží, tudíž i menší kupička bývá 
poměrně těžká. Co pamatuji, nelikvidovali jsme tyto 
letáky do modrého kontejneru na papír, ale schovávali 
jsme ho pro naši školu. Odpoledne v době sběru dorazi‐
ly děti z družiny s paní Babcovou a letáky si odnesly. 
A letos? Přišla paní školnice, že jde pro sběr. Kdo mě 
zná, ví, že jsem metrnice (nemůžu za to, mám to po má‐
mě). A to byl ten moment, kdy to ve mně začalo vřít. 
Paní školnici jsem řekla, že je to moc těžké, ať si při‐
jdou děti. Což se později stalo a s paní učitelkou 
to krásně všechno zvládly odnést. Nebylo toho mnoho.

Od té doby mi v hlavě vrtá červíček. To i proto, že 
doma svazujeme letáky a časopisy, aby byly připravené 
do sběru, a když jsem manželovi hlásila, kdy a jak je ve 
škole sběr, začal hudrat, že si snad má vzít dovolenou, 
aby to tam v daném čase odnesl. Vím, že byl udaný te‐

lefon, že se dal dohodnout jiný čas, ale z principu...
Za našich mladých let se také dělal sběr 2 × ročně. 

Výtěžek ze sběru se pak používal pro blaho školy, a to 
většinou na mlsání v době školních výletů nebo i nějaké 
další akce. Jak už to za socialismu bývalo, pilně se sou‐
těžilo a každý musel přispět svou špetkou do mlýna. 
U nás v Praze určitě a asi to nebylo nikde jinak. Vůbec 
si neumím vybavit, že by naši kluci v době školní do‐
cházky v Bozkově nějaký sběr měli. Když chodili 
do školy v Semilech, tam si sběr vybavuji. A také vím, 
že nám na rodičovských schůzkách pověděli, kolik se 
vybralo, kolik to přineslo a na co se to použije. Možná 
se to tak děje i v Bozkově, ale jde mi o ten princip.

Když škola vyhlásí sběr papíru, mělo by to být 
o tom, že se děti budou snažit nasbírat co nejvíce, pro‐
tože to je pro dobrou věc. Domluví se třeba nějaký den, 
kdy svědomití eko občané připraví před své domečky 
a ploty balíky se sběrem a děti obejdou vesnici a pomo‐
cí kárek či kočárků to posbírají a dopraví do školy. 
Vždyť to je to kouzlo. Projít se s partou, zablbnout 
s kárkou a při tom se projít Bozkovem, poznat kde kdo 
bydlí a co je u nás nového a pěkného... Dnes servíruje‐
me dětem všechno až pod nos.

Ano, doba je jiná v mnoha směrech. Ještě nedávno 
aby člověk platil za to, že ho někdo papíru zbaví. 
A nyní nám budou trhat ruce, když nějaký dáme. Vždy 
jsem brala sběrovou akci tak, že tím pomáhám zdejší 
škole, ale asi bude jednodušší hodit ten balík 
do kontejneru, třeba to obci přinese nějaký ten pětník.

Příjemné léto přeje Hana Lampová
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BOZKOVÁČEK – občasník pro lidi a o lidech z naší obce. Vydává obec Bozkov. Tel.: 481 682 169,  
www.obecbozkov.cz.

Toto číslo vyšlo v červnu 2022 a bylo dodáno do každé bozkovské domácnosti zdarma. 
Uzávěrka dalšího čísla je 20. 11. 2022.

Těšíme se na Vaše příspěvky, ve kterých můžete také vyjádřit svůj názor na dění v obci,
nápady, kritiku, pochvaly…

Příspěvky, příp. připomínky,  náměty apod. zasílejte na vodsedalkova.klara@seznam.cz.
Sestavila Klára Vodseďálková, k tisku připravil Vratislav Ouhrabka. 

Foto: K. Čermák ml.,  Š. Svobodová, J. Valská, K. Vodseďálková, S. Vodseďálková, O. Skalský a P. Zajíček
Kresby: děti z MŠ,  žáci ze ZUŠ, Libuše Nesvadbová

Za podepsané příspěvky odpovídá autor. 

IINNFFOORRMMAACCEE

OZNÁMENÍ O ZMĚNĚ CENY VODNÉHO A STOČNÉHO

Dovolujeme si Vám oznámit, že od 1. 7. 2022 dochází k mimořádnému navýšení 
ceny vodného a stočného. Původní cena platná od 1. 1. 2022 vychází z predikcí vývoje 
k třetímu čtvrtletí 2021. Tato cena však nepokrývá nynější prudký nárůst nákladů v 
souvislosti se ekonomickou situací (ceny elektrické energie), a byla kalkulována jako 
cena bez daně z přidané hodnoty. Vzhledem k tomu, že se obec Bozkov stává od 1. 7. 
2022 plátcem DPH, rozhodla Rada obce Bozkov dne 16. 6. 2022 o mimořádném 
navýšení ceny vodného a stočného zohledňující výše uvedené okolnosti.

Pro nastávající odečtové období bude účtováno vodné za 1 m3 ve výši 36,36 Kč bez 
DPH, tj. 40 Kč s DPH a stočné za 1 m3 ve výši 7,27 Kč bez DPH, tj. 8 Kč s DPH. 
Sazba DPH pro vodné a stočné je stanovena zákonem na 10 %.

Stanislav Doubek
starosta




